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II-2/455-10/2011. ikt. sz. 

 
JEGYZŐKÖNYV 

Készült:

 

 Dévaványa Város Önkormányzat Polgármesteri Hivatalában Dévaványa Város 
Önkormányzat Képviselő-testületének Szociális és Egészségügyi Bizottsága 2011. november 
24.-én megtartott nyílt ülésén.  

 Kiss Károly bizottság elnöke 
Jelen vannak: 

 Dékány József bizottság tagja 
 Nyuzó Marietta bizottság tagja 
 Séllei Zsigmond bizottság tagja 
 Dr. Demeter Erzsébet bizottság kültagja 

  
Távol maradt: 

 Takácsné Papp Éva bizottság kültagja 
 

 Balogh Csilla jegyző 
Tanácskozási joggal részt vesz: 

   

  
Meghívottak: 

 Tóth Mihályné főkönyvelő 
   
Jegyzőkönyvvezető:
 

 Hermeczi Erika ügykezelő 

Kiss Károly –  Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel a bizottság tagjainak több mint a fele 
megjelent az ülésen. A bizottság jelenlévő tagjainak száma 5 fő. Távol maradt Takácsné Papp 
Éva bizottsági kültag. 

 Köszönti a bizottsági ülésen 
megjelenteket, Balogh Csilla jegyzőnőt, Tóth Mihályné főkönyvelőt, köszönti továbbá a 
bizottság jelenlévő tagjait. 

 

 
Ismerteti az ülés napirendi pontját: 

1. A 2011. évi költségvetés ¾ éves teljesítésről szóló tájékoztató megvitatása. A 2012. 
évi költségvetés előzetes koncepciójának megtárgyalása. 

Előadó:

 

 Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 

Kiss Károly – Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

Megállapítja, hogy egyéb önálló napirendi pont megtárgyalására javaslat nem hangzott el.  

 Megkérdezi a bizottság tagjait, 
hogy egyéb önálló napirendi pont megtárgyalására van-e javaslat?  

Kéri a bizottság tagjait, hogy az ülés napirendjét határozattal fogadják el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 5 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
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2694/2011. (XI. 24.) Sz.Eü.B.hat. 
H a t á r o z a t  

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Szociális és Egészségügyi 
Bizottsága a 2011. november 24.-én tartandó ülésének napirendjét az alábbiak szerint 
fogadja el: 

1. A 2011. évi költségvetés ¾ éves teljesítésről szóló tájékoztató megvitatása. A 
2012. évi költségvetés előzetes koncepciójának megtárgyalása. 

Előadó:

 

 Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 

 
1. napirend:

 

 A 2011. évi költségvetés ¾ éves teljesítésről szóló tájékoztató megvitatása. A 
2012. évi költségvetés előzetes koncepciójának megtárgyalása. 

Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

Ismerteti, hogy Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető nem tud az ülésen jelen 
lenni, ezért megkéri Tóth Mihályné főkönyvelőt, amennyiben az előterjesztéshez kiegészítése 
van, azt ismertesse. 

 Rátér az első napirendi pont 
megtárgyalására, amely a 2011. évi költségvetés ¾ éves teljesítéséről szóló tájékoztató 
megvitatása. A 2012. évi költségvetés előzetes koncepciójának megtárgyalása. 

 
Tóth Mihályné – főkönyvelő:

Ennyit kívánt a főkönyvelő tájékoztatásként ismertetni a bizottság tagjai részére. Amennyiben 
kérdés merül fel, azokra válaszol. 

 Elmondja a 2011. évi költségvetés ¾ éves teljesítésével 
kapcsolatban, hogy az adatok tényszámok, beépítésre került minden adat az anyagba. A 2012. 
évi költségvetési koncepciót minden rendelkezésre álló adatokat figyelembe véve készítették 
el, de a normatíva mutatószámai több területen nem ismertek, ezekben az esetekben a 2011. 
évi tervszám alapján építették be az adatokat. Ilyen például a szociális normatíva adata is, itt 
sem ismertek még a mutatószámok. Ezért a 2011. évi adatok kerültek beépítésre, központilag 
kerül meghatározásra a 2012. évi normatíva. 

 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

A szociális normatívával kapcsolatban megjegyzi, hogy a lakásfenntartási támogatás 
tekintetében jelentős változás következett be 2011. szeptember 1-től jogszabályváltozás 
következtében.  

 Megköszöni Tóth Mihályné 
főkönyvelőnek az elmondottakat.  

 
Tóth Mihályné – főkönyvelő:

 

 Elmondja, hogy a 2012. évi normatíva adatokat mindenképpen 
befolyásolja a lakásfenntartási támogatás feltételeinek módosulása, változni fognak a 
normatívák összegei.  

Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

 

 Szól arról, hogy 2012-ben az 
ÁFA mértéke is emelkedik 2 %-kal. 

Tóth Mihályné – főkönyvelő:

 

 Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy a 2012. évi költségvetés 
előzetes koncepciójában a kiadási és bevételi adatok már a 27 %-os ÁFA mértékkel kerültek 
kiszámításra.  
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Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

Szól arról, hogy az alapfokú művészetoktatási intézményegységben a minősítés alapján 
kapnak támogatást, kérdése van-e információ arról, hogy a teljes normatívát meg fogják-e 
kapni? 

 Az előterjesztésben ismertetésre 
került, hogy a lakosság szám 2010. január 1-én 8266 fő volt, 2011. január 1-jén 8156 fő. 
Sajnos csökken Dévaványa lakossága. 

 
Balogh Csilla – jegyző:

Megjegyzi, hogy a minősítés alapján jelenleg is kapott támogatást az intézményegység. 

 Elmondja, hogy a köznevelésről szóló törvény elfogadásáig még nem 
tudnak semmi biztosat. A közoktatás még nagyon képlékeny terület, még azt sem tudják 
biztosan, milyen terület marad a települési önkormányzatnál, nem hogy a finanszírozást.  

 
Nyuzó Marietta - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja:

 

 Említést tesz arról, 
amennyiben az állam átveszi az iskola fenntartását, az óvoda és bölcsődei ellátás a települési 
önkormányzatnál marad, és tudják, hogy finanszírozás szerint ezen területekhez kell több 
támogatást biztosítani. 

Balogh Csilla – jegyző:

 

 Elmondja, a Képviselő-testületnek kell majd döntenie, mert ha lesz 
rá lehetőség, hogy azonos finanszírozási feltételek mellett, mint ahogy az állam finanszírozza, 
az önkormányzat is átveheti és önkormányzati fenntartásban működhet tovább az iskola, 
akkor ezt évközben biztosan vizsgálni fogja a Képviselő-testület. Döntenie kell arról a 
testületnek, felvállalja-e vagy nem, ha egyáltalán a jogszabály lehetőséget fog adni, kérdéses, 
most még csak a törvénytervezetek ismertek. 

Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

 

 Elmondja, hogy az étkeztetést 
államilag fogják támogatni az információk alapján, mindenki megkaphatja a támogatást, a 
bölcsődés biztos.  

Nyuzó Marietta - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja:

 

 Említést tesz arról, hogy 
jelenleg is van, aki kedvezményes étkezési díjat fizet, vagy ingyen étkezik, volt aki viszont 
nem kapott semmilyen támogatást. Az elkövetkező időben sem fog kedvezményt kapni 
minden szülő. A szociális területen még nagyobb változások várhatóak. A járási szintek 
kezdenek kirajzolódni a megyében, a választókörzetek lehatárolása már mutatja a járásokat, 
de ez azt jelenti, hogy a kistérségek nem maradnak így meg. Nem látnak előre még dolgokat. 
Amennyiben szociális intézmény esetén járásilag máshová tartozzanak, mint kistérségileg, el 
fogja lehetetleníti az együttműködést.   

Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

Megadja a szót Nyuzó Marietta bizottsági tag részére. 

 Megkérdezi a bizottság tagjait 
van-e még valakinek kérdése, hozzászólása a 2011. évi költségvetés ¾ éves helyzetéről 
készített tájékoztatóval, illetve a 2012. évi költségvetés előzetes koncepciójával kapcsolatban?  

 
Nyuzó Marietta - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja:

 

 Véleménye szerint az 
önkormányzat kintlévőségeinek behajtása tekintetében kellene még lehetőséget keresni, vagy 
ösztönözni a tartozás megfizetésére az adósokat. Nemcsak a lakosság, hanem a vállalkozások 
tekintetében van jelentős kintlévőség.  

Balog Csilla – jegyző: Tudni kell, hogy azon vállalkozások esetén, ahol jelentős a 
kintlévőség, felszámolási eljárás van folyamatban, ebben az esetben különösebben nem 
tudnak mit kezdeni.  



 4 

Az igények be vannak nyújtva, a sorrend számít a tartozások kiegyenlítése tekintetében. A 
működő cégek esetén már az adóigazolások miatt ügyelnek arra, hogy ne legyen 
kintlévőségük, előfordul, hogy gépjárműadó tartozásuk van. Sajnos ahol nagyobb adótartozás 
áll fenn, ott már a cégnek a jogi helyzetével van gond, fiktív vagy felszámolás alatt lévő 
cégek. A rendesen működő cégeknél nincs gond, esetleg előfordul, hogy adófizetési halasztást 
kérnek.  
 
Nyuzó Marietta - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja:

 

 Megjegyzi, hogy a 2012. évi 
költségvetés előzetes koncepciója tartalmaz olyan pályázatokat, melyeket át kell gondolni, 
illetve a biobrikettáló üzem létesítését már többször leszavazta a Képviselő-testület, mégis 
tartalmazza a koncepció. Nem tudja miért? 

Séllei Zsigmond - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja:

 

 Megjegyzi, hogy az 
előterjesztés tartalmazza, (15. oldal) hogy a „Vagyonhasznosítás bevételeit csak a kötelező 
feladatellátáshoz szükséges ingatlanokhoz lehessen felhasználni.”  

Nyuzó Marietta - Szociális és Egészségügyi Bizottság tagja:

 

 A brikettáló üzem 
létesítésének szükségességét megkérdőjelezi. Kerékpárút szükséges a lakosságnak, de a 
brikettáló üzem nem. 

Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

Felveti a bizottság elnöke, hogy a koncepció nem tartalmazza a cafetéria-juttatást a 
közalkalmazottak részére, kérdése miért nem? 

 Az alapvető forrás szabályozás 
tekintetében 2012-ben 0,7 %-kal meg fogják emelni a 2011. évi bázishoz képest a keretet. Az 
SZJA átengedett bevétel tekintetében megszűnik a két évvel korábbi településeknek nyújtott 
SZJA 40 % mértéke. Kis települések rosszul jártak, viszont ehelyett mindenki 8 %-ot fog 
kapni, a további normatívát az állami hozzájárulás fogja felváltani. Az előterjesztés 12. 
oldalán található, hogy a településüzemeltetési feladatok fajlagos összege 2.769 forint/fő-ről 
4.074 forint/fő -re nő. Az SZJA különbözetet próbálják korrigálni valószínűleg. Közoktatási 
hozzájárulás fajlagos támogatása 2012. december 31-ig szól, a többcélú kistérségi társulások 
kiegészítő támogatása a közoktatási ágazatban jelentősen csökken a 2012/2013. tanévtől. A 
csökkent támogatás négy hónapra vonatkozózik, melyet Ecsegfalvai tagintézményre 
vonatkozóan Ecsegfalva község fizeti meg. Nem változik a közalkalmazotti illetménytábla 
sem, a közalkalmazottak illetménypótlék számításának alapja 20 000.- Ft. Ezt nem tudják mit 
fog jelenteni, mennyit jelent a közalkalmazott részére. 

 
Balogh Csilla – jegyző:

 

 Elmondja, hogy a 2011. évi cafetéria-juttatásról is a januári testületi 
ülésen döntött a Képviselő-testület, és februárban a végleges költségvetés elfogadásakor 
került beépítésre a 2011. évi költségvetésbe. A Költségvetési Egyeztetési Munkacsoport 
ülésein, a tárgyalások során dönthetnek arról, beépítik-e a cafetéria juttatást.  

Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 Javasolja, hogy zárják le a 
napirendi pontot. Megkérdezi a bizottság tagjait van-e valakinek kérdése, hozzászólása a 
2011. évi költségvetés ¾ éves helyzetéről készített tájékoztatóval kapcsolatban?  

Szavazásra kéri a bizottság tagjait.  
Javasolják-e a Képviselő-testületnek, hogy a 2011. évi költségvetés ¾ éves helyzetéről 
készített tájékoztatót 1.918.714 e. Ft. bevétellel és 1.522.059 e. Ft. kiadással jóváhagyólag 
fogadja el. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
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Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 5 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

2695/2011. (XI. 24.) Sz.Eü.B.hat. 
H a t á r o z a t  

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének Szociális és Egészségügyi 
Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek, hogy a 2011. évi költségvetés ¾ éves 
helyzetéről készített tájékozatót  

1.918.714 e Ft. bevétellel,  
1.522.059 e Ft. kiadással jóváhagyólag fogadja el. 

 
A teljesített bevételből  
a 2010. évi igénybevett pénzmaradvány  306.684 e. Ft., 
finanszírozási bevételek kiadások egyenlege  59.772 e. Ft., 
költségvetési bevételek és kiadások egyenlege  30.199 e Ft. 
 

 
Kiss Károly - Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke:

Megállapítja, hogy a Szociális és Egészségügyi Bizottság 2 igen szavazattal, 3 tartózkodással, 
ellenszavazat nélkül nem tud javaslatot tenni a Képviselő-testületnek a 2012. évi költségvetés 
előzetes koncepciójának jóváhagyása tekintetében. 

 Ismételten szavazásra kéri a 
bizottság tagjait. Javasolják-e a Képviselő-testületnek, hogy a 2012. évi költségvetési 
koncepciót jóváhagyólag fogadja el. Az egyensúly megteremtése érdekében rendelje el, hogy 
a Pénzügyi Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság kezdje meg az egyeztetéseket 
a kialakított ütemterv szerint.  

 
Megkérdezi van-e valakinek bejelentése? 
Megállapítja, hogy további bejelentés nem hangzott el. 
 
A bizottság elnöke megköszöni a megjelenteknek a részvételt és az ülést 1455

 
 órakor bezárja. 

A jegyzőkönyv kelt, mint az első oldalon. 
 
 
A jegyzőkönyv hiteléül: 
 
 
 _______________________ 
 Kiss Károly 
 bizottság elnöke 
 
 
 
 _______________________ 
 Hermeczi Erika 
            jegyzőkönyvvezető 


	UJEGYZŐKÖNYV

